

CV Dr.Mounir AMOKRANE

Name: Mounir AMOKRANE

Rank: Maître Assistant B

Department: Preparatory class (ENPC)

Email Address: mounir.amokrane@enp-constantine.dz ;

dr.mounir.amokrane@gmail.com

Educational Profile

- Doctorate LMD/PhD in Economics (Speciality: Economic Analysis and Prospective), University of Bouira, Bouira, Algeria.
- Master in Planning and Statistics – National School of Statistics and Applied Economics, Alger, Algeria.
- Engineer in Planning and Statistics – National School of Statistics and Applied Economics, Alger, Algeria.

Scientific Activities & Membership of Scientific Societies

- Member of the Laboratory for Development Policies and Prospective studies, Faculty of Economics, University of Bouira) 2016-2021

List of Journal Publications

1. *Amokrane M, Bekhti F*, 2020, Modeling innovation and competitiveness of small and medium enterprises in Algeria: A standard analytical study using the dynamic analysis model VAR, during the period 2003-2019, The Economic and Human Development, Blida university2, Vol: 11, Pages: 376-392, ISSN: 2253-0827.
2. *Amokrane M, Ouil M*, 2021, Evaluation of the strategy in the investment of small and medium enterprises in Algeria, analyzing the impact of competition on stopping the activity, Review of Strategy and Development Review, Mostaganem University, Vol: 11, Pages: 201-220, ISSN: 2600-6839.
-منير أمقران، ميلود أوعيل، 2021، تقييم إستراتيجية الاستثمار في المؤسسات الصغيرة والمتوسطة في الجزائر من خلال تحليل أثر المنافسة على توقف النشاط، مجلة الاستراتيجية والتنمية، جامعة مستغانم، العدد 11، ص 201-220، ISSN: 2600-6839
3. *Amokrane M, Bouazize I*, 2021, Modeling the impact of establishing new investments in the small and medium enterprise sector on their competitiveness in Algeria: an econometric analytical study using the cross-"sectional data analysis model " PANEL-DATA, Journal of the economics of business and finance, Mila University, Vol: 5 (2), Pages: 58-78, ISSN: 2543-3784.
-منير أمقران، إبراهيم بوعزيز، 2021، نمذجة أثر إنشاء إستثمارات جديدة بقطاع المؤسسات الصغيرة والمتوسطة على تنافسيتها في الجزائر: دراسة تحليلية قياسية (البيانات المقطعية)، مجلة إقتصاد المال والأعمال، المركز الجامعي ميله، الجزائر، العدد 5، المجلد 2، ص 58-78، ISSN: 2543-3784
4. *Amokrane M, Bouazize I*, 2022, The reality of financing public investment programs within the framework of the decentralized sectoral equipment budget and the extent to which it responds to the needs of local communities in Algeria through the Finance Law of 2021 », Algerian Journal of Public Finances, telemcen University, Vol: 12 (1), Pages: 311-318, ISSN: 2170-1881.

-منير أمقران، إبراهيم بوعزيز، 2021، واقع تمويل برامج الإستثمار العمومي في إطار ميزانية التجهيز القطاعية غير الممركزة ومدى إستجابته لإحتياجات الجماعات المحلية في الجزائر من خلال قانون المالية لسنة 2021، مجلة المالية العامة، جامعة تلمسان، الجزائر، العدد 12، المجلد 1، ص 311-318، ISSN: 2170-1881.

5. *Amokrane M*, 2020, The role of partial imitation of the products of newly established small and medium industrial enterprises in stopping the activity of other enterprises - an economic analytical study of the case of Algeria, *ALMANHAL review*, El oued University, Vol: 3 (2), Pages: 303-314, ISSN: 2602-7968.

-منير أمقران، 2020، دور التقليد الجزئي بمنتجات المؤسسات الصغيرة والمتوسطة الصناعية الحديثة الناشئة في توقف نشاط مؤسسات أخرى-دراسة تحليلية إقتصادية لحالة الجزائر، مجلة المنهل، جامعة الوادي، الجزائر، العدد 3، المجلد 2، ص 314-303، ISSN: 2602-7968.

6. *Amokrane M, Bekhti F, Beletreche R*, 2020, Investing in renewable energies as a mechanism to confront the oil crises and its role in increasing the volume of hydrocarbon exports in Algeria, *Journal of Economic Development*, El oued University, Vol: 4 (2), Pages: 115-130, ISSN: 2602-5256.

-منير أمقران، بختي فريد، بلطرش ربيعة، 2020، الاستثمار في الطاقات المتجددة كآلية لمواجهة الأزمات النفطية ودورها في زيادة حجم الصادرات من المحروقات في الجزائر، مجلة التنمية الاقتصادية، جامعة الوادي، الجزائر، العدد 4، المجلد 2، ص 115-130، ISSN: 2602-5256.

7. *Amokrane M, Bekhti F*, 2018, Modern industrial clusters as a mechanism to activate the role of small and medium enterprises in the development of the industrial sector- a comparative analytical study between the Arabic Saudi and Algeria", *Journal of Economics and Development*, Vol: 6 (1), Pages: 62-87.

-منير أمقران، بختي فريد، 2018، التجمعات الصناعية الحديثة كآلية لتفعيل دور المؤسسات الصغيرة والمتوسطة في تنمية القطاع الصناعي-دراسة تحليلية مقارنة بين المملكة العربية السعودية والجزائر، مجلة الاقتصاد والتنمية، جامعة المدية، الجزائر، العدد 6، المجلد 1، ص 62-87.

List of Conference Papers

1. *Amokrane M, Bouazize I*, 2021, A study of the relationship between government spending on the higher education sector in the areas of research and development and the growth levels of employment and innovation in small and medium enterprises in Algeria, The Third International Forum on Higher Education Outputs and Their Relationship to Employment Policies, June 08/09 2021, University of Bouira, Algeria.

-منير أمقران، إبراهيم بوعزيز، 2021، دراسة العلاقة بين الإنفاق الحكومي على قطاع التعليم العالي في مجالات البحث والتطوير ونمو مستويات التشغيل والابتكار بالمؤسسات الصغيرة والمتوسطة في الجزائر، الملتقى الدولي الثالث حول مخرجات التعليم العالي وعلاقتها بسياسات التشغيل، 09/08 جوان 2021، جامعة البويرة، الجزائر.

2. *Amokrane M, Bouazize I*, 2022, The reality of financing public investment programs within the framework of the decentralized sectoral equipment budget and the extent to which it responds to the needs of local communities in Algeria through the Finance Law of 2021 », The First International Scientific Conference on "Public Finance of the Arab Countries": 30- 31 March 2022 University of Tlemcen, Algeria.

-منير أمقران، إبراهيم بوعزيز، 2022، واقع تمويل برامج الإستثمار العمومي في إطار ميزانية التجهيز القطاعية غير الممركزة ومدى إستجابته لإحتياجات الجماعات المحلية في الجزائر من خلال قانون المالية لسنة 2021، المؤتمر العلمي الدولي الأول حول "المالية العامة للدول العربية" يومي: 30 و 31 مارس 2022، جامعة تلمسان، الجزائر.

3. *Amokrane M, Bekhti F*, 2020, The reality of investment in the infrastructure of the tourism sector in Algeria: between reality and the challenge of creating an economic alternative, the first international forum: Ways to build and strengthen the tourism economy in Algeria as a strategic alternative to sustainable development, October 17 and 18, 2020, Tissemsilt University Center, Algeria.

-منير أمقران، بختي فريد، 2020، واقع الاستثمار في البنى التحتية للقطاع السياحي بالجزائر: بين الواقع وتحدي خلق بديل إقتصادي، الملتقى الدولي الأول حول: سبل بناء وتعزيز الاقتصاد السياحي في الجزائر كبديل استراتيجي من بدائل التنمية المستدامة، يومي: 17 و 18 أكتوبر 2020، المركز الجامعي تيسمسيلت، الجزائر.

4. *Amokrane M, Bekhti F*, 2019, Studying the long-term co-integration relationship between agricultural production efficiency and GDP in Algeria using the autoregressive lagging

distributed time gap (ARDL) model during the period: 1997-2017, The Seventh International Forum on: The Economics of Agricultural Production in Light of the Specifics of Agricultural Regions in Algeria and the Arab Countries, October 30 and 31, 2019, El-Oued University, Algeria.

منير أمقران، فريد بختي، 2019، دراسة علاقة التكامل المشترك طويل الاجل بين الكفاءة الإنتاجية الزراعية والنتائج المحلي الإجمالي في الجزائر باستعمال نموذج الانحدار الذاتي للفجوات الزمنية الموزعة المتباطئة (ARDL) خلال الفترة: 1997-2017، الملتقى الدولي السابع حول: اقتصاديات الإنتاج الزراعي في ظل خصوصيات المناطق الزراعية في الجزائر والدول العربية، يومي: 30 و31 أكتوبر 2019، جامعة الوادي، الجزائر.

5. *Amokrane M, Bekhti F, 2018, The reality of investment in small and medium enterprises and its role in developing exports outside the hydrocarbon sector in Algeria, The Fourth International Forum on: Prospects for the International Expansion of Algerian Institutions, on February 26-27, 2018 University of BordjBouarrerdj, Algeria.*

منير أمقران، فريد بختي، 2018، واقع الاستثمار في المؤسسات الصغيرة والمتوسطة ودوره في تنمية الصادرات خارج قطاع المحروقات في الجزائر، الملتقى الدولي الرابع حول: آفاق التوسع الدولي للمؤسسات الجزائرية، يومي: 26-27 فيفري 2018، جامعة برج بوعرييج، الجزائر.

6. *Amokrane M, Bekhti F, 2017, Investing in the infrastructure of the water resources sector between challenging reality and facing the future, The thirteenth international forum: Strategies for financing investment in infrastructure in light of the current economic challenges, 05-06 November 2017, Chlef University, Algeria.*

منير أمقران، حورية قاسيمي، الاستثمار في البنى التحتية لقطاع الموارد المائية بين تحدي الواقع ومواجهة المستقبل، الملتقى الدولي الثالث عشر حول: إستراتيجيات تمويل الاستثمار في البنى التحتية في ظل التحديات الاقتصادية الراهنة، يومي 05-06 نوفمبر 2017، جامعة الشلف، الجزائر.

7. *Amokrane M, Kacimi H, 2017, Agricultural irrigation and its impact on the development of the agricultural sector in Algeria, a forward-looking analytical approach, The Fourth International Forum on: The Agricultural Sector as an Engine of Economic Development in the Mediterranean Basin, 24-25 May 2017, University of Algiers 3, Algeria.*

منير أمقران، حورية قاسيمي، 2017، الري الفلاحي وتأثيره على تنمية القطاع الزراعي في الجزائر، مقارنة تحليلية استشرافية، الملتقى الدولي الرابع حول: القطاع الفلاحي كمحرك للتنمية الاقتصادية في منطقة حوض البحر الأبيض المتوسط، يومي 24-25 ماي 2017، جامعة الجزائر3، الجزائر.

8. *Amokrane M, 2022, The reality of governance in the management of the non-centralized sectoral equipment budget -PSD- and its impact on the requirements of local development in Algeria - a case study of the Algerian state -,The Fourth National Conference on "Mechanisms for Modernizing the General Budget System in Algeria and Directions for Their Application" Day: June 30, 2022, BordjBouArrerdj University, Algeria.*

منير أمقران، 2022، واقع الحوكمة في تسيير ميزانية التجهيز القطاعية غير الممركزة - PSD- وتأثيرها على متطلبات التنمية المحلية في الجزائر - دراسة حالة ولاية جزائرية -، الملتقى الوطني الرابع حول "آليات عصرنة نظام الميزانية العامة في الجزائر واتجاهات تطبيقها" يوم: 30 جوان 2022، جامعة برج بوعرييج، الجزائر.

9. *Amokrane M, 2022, Investing in the infrastructure of the tourism sector in Algeria: reality and prospects, The first virtual national forum: the tourism industry in Algeria (a modern vision and a look to the future), May 21 2022, University of Laghouat - University of Tamangset - University of Guelma, Algeria.*

منير أمقران، 2022، الإستثمار في البنى التحتية للقطاع السياحي بالجزائر: الواقع والآفاق، الملتقى الوطني الافتراضي الأول: صناعة السياحة في الجزائر (رؤية عصرية وتطلع للمستقبل) يوم 21 ماي 2022، جامعة الاغواط - جامعة تمنغست - جامعة قلمة، الجزائر

10. *Amokrane M, 2022, The reality of governance in the management of non-centralized sectoral public investment programs (PSD) - from the stage of preparing financial bills to notification and implementation -, The first national forum: "Challenges and mechanisms for financing the general budget in Algeria and ways to develop them in accordance with Organic Law 18.15 related to financial laws" on: June 9, 2022, Aflou University Center, Algeria*

منير أمقران، 2022، واقع الحوكمة في تسيير برامج الاستثمار العمومية القطاعية غير الممركزة (PSD)- من مرحلة تحضير مشاريع قوانين المالية إلى التبليغ والتنفيذ-، الملتقى الوطني الأول حول: "تحديات وآليات تمويل الموازنة العامة في

الجزائر وسبل تطويرها وفق القانون العضوي 15،18 المتعلق بقوانين المالية" يوم: 9 جوان 2022 ، المركز الجامعي آفلو، الجزائر.

11. *Amokrane M, Bouazize I, 2021, The reality of government investment in information and communication technology and its role in improving the performance of economic institutions in the field of electronic marketing in Algeria, The National Forum: E-marketing as a mechanism to raise the competitiveness of economic institutions, on March 30-31, 2021, Bouira University, Algeria.*

منير امقران، ابراهيم بوعزيز، واقع الاستثمار الحكومي في تكنولوجيا الاعلام والاتصال ودوره في تحسين أداء المؤسسات الاقتصادية بمجال التسويق الالكتروني في الجزائر، الملتقى الوطني حول: التسويق الالكتروني كآلية لرفع تنافسية المؤسسات الاقتصادية ، يومي 30-31 مارس 2021، جامعة البويرة، الجزائر.

12. *Amokrane M, Bekhti F, 2017, Electronic commerce in the Arab world: a crisis of confidence between the buyer and technology,The Eighth National Forum: Mechanisms for Activating Modern Payment Methods in the Algerian Financial and Banking System, March 13-14, 2017, University of Bouira, Algeria.*

منير امقران، فريد بختي، 2017، التجارة الالكترونية في العالم العربي: أزمة ثقة بين المشتري والتكنولوجيا، الملتقى الوطني الثامن حول: آليات تفعيل وسائل الدفع الحديثة في النظام المالي والمصرفي الجزائري، يومي: 13-14 مارس 2017، جامعة البويرة، الجزائر.

13. *Amokrane M, Bekhti F, 2017, Modern industrial clusters as a mechanism to enhance joint economic integration between large enterprises and small and medium enterprises, The Ninth National Forum: The Role of Small and Medium Enterprises in Achieving Regional Balance and Diversifying the Industrial Structure, May 10-11, 2017, Bouira University, Algeria.*

منير امقران، فريد بختي، 2017، التجمعات الصناعية الحديثة كآلية لتعزيز التكامل الاقتصادي المشترك ما بين المؤسسات الكبيرة والمؤسسات الصغيرة والمتوسطة، الملتقى الوطني التاسع حول: دور المؤسسات الصغيرة والمتوسطة في تحقيق التوازن الجهوي وتنويع الهيكل الصناعي، يومي: 10-11 ماي 2017، جامعة البويرة، الجزائر.

14. *Amokrane M, Bekhti F, 2018,The role of modern industrial clusters in enhancing the competitiveness of small and medium enterprises in Algeria, The National Forum: The Contribution of Adopting Contemporary Marketing Thought in Supporting the Competitiveness of the Algerian Economic Enterprise, March 04-03, 2018, University of Bouira, Algeria.*

منير أمقران، فريد بختي، 2018، دور التجمعات الصناعية الحديثة في تعزيز تنافسية المؤسسات الصغيرة والمتوسطة في الجزائر، الملتقى الوطني حول: مساهمة تبني الفكر التسويقي المعاصر في دعم تنافسية المؤسسة الاقتصادية الجزائرية، يومي: 03-04 مارس 2018، جامعة البويرة، الجزائر.